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P. b. b.

Pri založbi „Drava" 

učiio za siovenski jezik

Vodja založbe Dra
va dr. Helga Mračni- 
kar je minuti petek 
skupaj z avtorji Stani
slavo in Francem Ku- 
kovico, Irmgard Ra- 
schun in univ. asis. 
mag. Georgom Gom- 
bosom „Pri Joktnu"

predstavita novo učito 
za tjudske šote 1. in 2. 
oz. 3. in 4. stopnjo za 
slovenski jezik.

S tem so učitelji na 
dvojezičnih šotah do
biti nov pripomoček za 
pouk slovenskega jezi
ka. Gre za novo meto
do učenja, ki bo v veli
ko oporo učiteljem, 
učencem pa bo služilo 
za spročeno, neprisi
ljeno učenje sloven
skega knjižnega jezi
ka. Kot kaže je med 
učitelji dvojezičnih šol 
za novo učilo veliko 
zanimanja.

Avtorjem in zalo
žbi, ki imajo zagotov
ljeno tudi podporo s 
strani pristojnega 
ministrstva, želimo, 
da bi novo učilo prišlo 
na vse dvojezične sile 
na južnem Koroškem.

Obir ne 
bodo takoj 
zaprti!

Pristojni deželni svetnik 
Herbert Schiller je na vče
rajšnji tiskovni konferenci 
sporočil, da tovarno Obir 
ne bodo takoj zaprli. 
Naprej bodo vodstvu 
tovarne poslali pismo, na 
katero mora tovarna odgo
voriti, ali je začela z grad
njo čistilne naprave. V 
primeru, da Obir ne bi 
začel z gradnjo te naprave, 
bi se začel postopek

Slovenija papir vztraja 
na proizvodnji na Rebrci

Kljub dejstvu, da je 
ministrstvo za kmetijstvo 
odklonilo podaljšanje roka za 
gradnjo biološke čistilnice in 
da koroški deželni glavar 
Haider nadaljuje z izsiljeva
njem, se Slovenija papir kot 
lastnik tovarne Obir na Rebr
ci ni odpovedal proizvodni lo
kaciji na Rebrci. To sta jasno 
in nedvoumno v skupni izjavi 
poudarila njegov predsednik 
dipl. oec. Miro Varšek in 
direktor tovarne Obir dipl. 
inž. Feliks Wieser.

S tem sta oba zavrnila vse

izjave deželnega glavarja v 
koroškem časopisju, na prire
ditvah ter v nedeljski radijski 
oddaji, češ da seje „Slovenija 
papir" že odpovedal lokaciji 
na Rebrci in s tem pustil na 
cedilu več kot 200 zaposlenih 
v tovarni. „Haiderjeve izjave 
ne odgovarjajo resnici, zato 
jih je treba odločno zavrniti", 
sta izjavila predsednik Var
šek in direktor Wieser.

V posebni izjavi je rečeno, 
da je v zvezi z najnovejšim 
razvojem okrog Obirja poslo
vodstvo tovarne na Rebrci

naslovilo nujnostno pismo 
deželnemu svetniku Herber
tu Schillerju, da bi se v naj
krajšem času srečali na razgo
voru. Ob tej priložnosti na
meravata Slovenija papir in 
poslovodstvo tovarne Obir 
predložiti Schillerju načrt za 
preusmeritev na proizvodnjo 
lesovine (CTMP), ki ga je 
Slovenija papir pripravljen 
uresničiti v sodelovanju z dru
gimi avstrijskimi podjetji. V 
tiskovni izjavi je še enkrat 
poudarjeno, da je bil okvirni 
projekt za tako proizvodnjo

na Rebrci že vložen ter da bo 
deželni vladi do 15. julija ped- 
ložena tudi študija o gospo
darski efektivnosti tovrstne 
produkcije.

V reakciji na nedeljsko 
radijsko oddajo, v kateri je 
Haider v razgovoru z deloje
malci tovarne Obir ponovno, 
toda zaman, skušal pripisati 
vso krivdo in odgovornost za 
najnovejši razvoj na Rebrci 
lastniku tovarne Slovenija 
papirju ter vodstvu tovarne, 
je direktor dipl. inž. Feliks 

(daf/e na 2. .s/ram)

Strankarski 
vrh o usodi 
Magdalena

Za danes je napo
vedan sestanek vodstev 
strank o usodi tovarne 
celuloze Magdalen. De
želni glavar Haider je 
s tem v zvezi napovedal, 
da se je kot interesent 
pojavil belgijski kon
cem z letnim prometom 
skoraj 20 milijard šilin
gov. Finančni referent 
Rauscher pa bo po vsej 
verjetnosti predstavi! 
načrt za podpiranje 
gospodarstva v okraju 
Velikovec. Namestnik 
deželnega glavarja dr. 
Ambrozy pa je s tem v 
zvezi poudaril, da socia
listi ne bodo privolili k 
zaprtju „Obirja" brez 
prehodne rešitve.

VESTNtKOV
VEČER

v društveni sobi 
nad posojilnico 
v Škofičah 
v četrtek, 6. 7. '89 
ob 20. uri
„ Vestnikov večer" je ugodna 
priložnost, da s člani ured
ništva razpravljate o „Občin- 
skem portretu Škofiče" in 
sploh o poročanju Sloven
skega vestnika. Vsi občani 
prisrčno vabljeni!

LESERABEND
in den Klubraumen 
des Slowenischen 
Kulturvereines 
„Edinost" (uber der 
Posojilnica-Bank) 
am Donnerstag, den 
6. 7. um 20 Uhr
Nutzen Sie die Gelegenheit 
und diskutieren Sie mit den 
Redakteuren des Slovenski 
vestnik iiber das Gemein- 
deportriit und iiber andere 
aktuelle Fragen!

Sachmannov/ nagrajene/1939 jod /eve); Thomas Heffcde, Norberf Gsfre/n, Eberdard Hafner, 
prvi nagrajenec LVo/fgang Hiibig, Bernd Scd/rme/* in Sabine Pefers. s/i*a. Fggenberger

Bachmannova 
nagrada 89 
spet v NDR

Tridnevno literarno branje 
21 avtorjev iz Avstrije, Zve
zne republike Nemčije, Nem
ške demokratične republike 
in Švice v ORF-teatru se je v 
soboto končalo z zmago 
vzhodnonemškega avtorja 
Wolfganga Hilbiga. Hilbig je 
državljan NDR, ki pa živi z 
dovoljenjem kulturnega 
ministrstva NDR v Ntirn- 
bergu v Zahodni Nemčiji. 
Zmagovalni tekst je na
grajencu prinesel tudi 
denarno nagrado v višini 
150.000 šilingov. Nagrado 
dežele Koroške, ki je bila 
dotirana s 75.000 šilingi, pa je 
prejel Norbert Gstrein, brat 
znanega alpskega smučarja 
Bernarda Gstreina. Nagrado 
po Ernstu Willnerju (60.000 
šilingov) je prejela zahodna 
Nemka Sabine Peters.



„tfjadno-top!a" 
prha za
Karta SmoMeja

Pod „hladno-toplo" prho je 
pretekli teden prišel državni 
postanec Zeiene-aiternative 
Karei Smode. SPO, OVP in 
FP so odkionile predlog, po 
katerem naj bi pri učiteijih na 
osnovnih šoiah upoštevaii 
usposobijenost za pouk v slo
venščini tudi pri plačah kot to 
sedaj upoštevajo pri angle
ščini.

Predlog je posredovalo 
„Pedagoško združenje dvoje
zičnih učiteljev".

Da pa Smolle ne bi ostal 
praznih rok, so vse stranke v 
parlamentu sklenile, „da pra
vosodni minister preveri dvo
jezičnost na sodiščih in stori 
vse, da bodo pri okrajnih 
sodiščih Železna Kapla, 
Borovlje in Pliberk - v koli
kor je to dejansko potrebno - 
na voljo vsi obrazci v sloven
skem jeziku..."

,,Klofuta za 
demokrate 
v Avstriji"

Za „klofuto" vsem antifaši
stičnim in demokratičnim 
silam v Avstriji" je deželna 
tajnica koroške KZ-zveze 
Christl Nischelwitzer ozna
čila prevzem častnega pokro
viteljstva nad proslavo ob 40. 
obletnici „Osterreichischer 
Soldatenverband - Kame- 
radschaft IV - Land Karn- 
ten", tradicionalnega društva 
koroških članov „Waffen- 
SS", s strani novega koro
škega deželnega glavarja dr. 
Haiderja ter vidnih predstav
nikov drugih koroških dežel- 
nozborskih strank kot sta to 
bivša namestnika deželnega 
glavarja Rudolf Gallob 
(SPO) in dipl. trg. Harald 
Scheucher (OVP).

Vest o prevzemu častnega 
pokroviteljstva je objavil 
avstrijski magazin „profil". 
Proslava naj bi bila v Krivi 
vrbi.

^ -*2^^1ij 1989_____________ Politika SLOVENSKI VESIMK

Odgovorni za Obir delavce 
ne bodo pustili na cedilu!
/aar/a//cvaajc .s J. .strani)

Wieser spomnil na dejstvo, 
„da je sedanji deželni glavar 
že leta 1978 skupaj s 'Koroško 
domovinsko službo' skušal

V okviru deželnega fol
klornega srečanja v nedeljo 
pa se je ponovno oglasil tudi 
župan kapelške občine dr. 
Dieter Haller. Spet je pozval 
deželne politike, da ohranijo

Predsednik Slovenija papirja dip/. oec. Miro 1/aršek /levo) in 
direktor tovarne Obir d/pi. inž. Fe/iks M/ieser.

preprečiti ponoven začetek 
obratovanja rebrške tovar
ne". „Očitno", tako je dejal 
Wieser, „tudi sedaj, po več 
kot desetih letih, smatra, da 
je zaprtje Obirja najbolj 
pomemben in akuten pro
blem koroškega gospodar
stva."

„Haider hoče brez utemlje- 
nih argumentov ukiniti pod
jetje, ki je gospodarsko 
zdravo in tudi dobro posluje. 
Zato se upravičeno sprašu
jemo, ali deželni glavar 
morda sledi političnim, ne pa 
ekonomskim ciljem", je dejal 
direktor tovarne Obir dipl. 
inž. Feliks Wieser. Delavcem 
pa je zagotovil, da bodo kljub 
grožnjam o postopnem zapi
ranju v naslednjih mesecih 
nadaljevali s pripravami za 
nove investicije v zvezi s 
preureditvijo za proizvodnjo 
lesovnine, da bi tako ohranili 
ogrožena delovna mesta na 
Rebrci.

delovna mesta v občini Želez
na Kapla. „Problema ni 
mogoče reševati s premešča
njem delovnih mest iz obči
ne", je dejal Haller v navzoč
nosti Haiderja.

V nadaljevanju tiskovne 
izjave poslovodstva Obirja pa 
je dobesedno rečeno: „Poziv 
deželnega glavarja dr. Hai
derja, da naj vodstvo podjetja 
Obir v zvezi z alternativnim 
projektom - proizvodnjo 
lesovine - položi odprte karte 
je očitna negacija dejstev. 
Haiderjev očitek, da je vod
stvo Obirja menda igralo z laž 
nimi kartami, je treba z vso 
odločnostjo zavrniti.

Dejstvo je, da je v času 
pred deželnozborskimi voli
tvami in tudi potem do izvoli
tve deželnega glavarja ob 
koncu maja obstajala poli
tična situacija, ki z najvišjo 
instanco dežele o Obirjevem 
projektu ni dopuščala smotr
nih pogovorov.

Hkrati pa je dejstvo, da je 
deželni glavar dr. Haider 
pred štirimi tedni v pogovoru 
z vodstvom podjetja Obir - 
pred pričami - jasno izjavil, 
da podpira projekt za pro
izvodnjo lesovine.

Trditev deželnega glavarja, 
da sta Obirjev okvirni projekt 
za proizvodnjo lesovine ter 
predvideni časovni načrt ne
ustrezna, lahko izvira samo iz 
njegovega nepoznavanja teh
noloških, ekoloških in eko
nomskih dejavnikov.

Obirjev okvirni projekt za 
preusmeritev na proizvodnjo 
lesovine vsebuje najvažnejše 
točke, kot so opis načina proi
zvodnje, tehnologije in ukre
pov za varstvo okolja ter inve
sticijski in proizvodni stroški, 
potrebe po kadrih kot tudi 
točen načrt v zvezi z nadalj
njim postopanjem. S strani 
Obirjevega poslovodstva 
velja zagotovilo, da se bo

predpisanih rokov zanesljivo 
držalo."

„Do zaprtja Tovarne celu
loze Obir brez poprejšnje 
zagotovitve novih alternativ
nih delovnih mest nikakor ne 
sme priti," je izjavil deželni 
poslovodja Zelene Alterna
tive Hubert Budai. Ogrožena 
niso le delovna mesta v podje
tju, temveč položaj dobavite
ljev lesa v vsej regiji. 
„Napako je brez dvoma 
zagrešila koroška SPO", 
pravi Budai, „kajti s pametno 
razvojno politiko dežele bi bil 
Obir lahko že saniran..."

Napačne odločitve nekda
njega deželnega finančnega 
referenta Fruhbauerja so 
vzrok za polomijo v Magda- 
lenu in za sedanje stanje 
Obirja. Zato Budai zahteva 
konsekvence in svari dežel
nega glavarja Haiderja pred 
prenagljenimi odločitvami. 
Njegova naloga je, da popravi 
škodo v korist prizadetih.

1/ razgovoru z delavci tovarne Obir je Ha/der ponovno - 
toda zaman - skuša/ krivdo za nastaio situacijo zvaliti na last
nika ter na poslovodstvo tovarne. sMa. Eggenberger

HEUTE !M
Grune: Kerne „Obir"-Sch!ieBung 
ohne Ersatzarbeitsp!atze

,Eine SchlieBung der Zeli- der Landesgeschaftsfuhrer
stoffabrik Obir ohne die vor- 
herige Schaffung von Ersatz- 
arbeitsplatzen durfe auf kei- 
nen Fali eintreten", erklart

S!ovenija papir: „Haider-Aussagen entsprechen nicht der Wahrheit:
— Projekt Hoizschiiffaniage mit Standort Rechberg/Rebrca aufrecht!"

Der Eigentunter des Zc//.stojjivcrkcs ,,Okir" in Eeckkerg/ 
Eekrca, „S/oveni/a papir", kat da rek e den Prd.sidenten Dip/. 
Oec. Miro Far.sek, ge/mem.sam mit dem Ge.srkd/t.sjdkrer de.s 
fVerkes, Dip/. /ag. Ee/ik.s IVie.ser, mit a//er Eatsck/edenke/t 
/1 u.v.sagen von ED Dr. dorg Dair/er gegettaker der /'re.s se .soude 
in der .sonntdgigen Ear/ioscndaag Daiders zarackgcrvic.sca, 
tvonack .Slovenija papir den .Standort Eeckkerg kereit.s aajgege- 
ken kake and nar nock eine /ietei/igang am Ze/Eto^jkverk in M. 
Magda/en kei Vi//ark anstreke.

In einer von Varšek und 
Wieser unterzeichneten Pres- 
seaussendung wird mitge- 
teilt, daB im Zusammenhang 
mit der jungsten Entwicklung 
in der Obir-Frage die Ge- 
schaftsfiihrung der Zellstoff- 
fabrik Obir Ges.m.b.H. an 
Landesrat Herbert Schiller 
ein dringendes Schreiben mit 
der Bitte um Einraumung ei-

nes Aussprachetermines ge- 
richtet hat.

Slovenija papir beabsich- 
tigt - entgegen anderslauten- 
den Pressemeldungen - ge- 
meinsam mit osterreichi- 
schen Unternehmen am 
Standort Rechberg eine 
CTMP-Holzschliffanlage zu 
errichten. Ein entsprechen-

des Vorprojekt wurde bereits 
eingereicht. Die Wirtschaft- 
lichkeitsstudie hiezu ist in 
Ausarbeitung und wird ge- 
maB festgelegtem Zeitplan 
bis zum 15. 7. 1989 der Lan- 
desregierung vorgelegt wer- 
den.

„Die Aussagen von Lan- 
deshauptmann Haider, daB 
Slovenija papir sich aus dem 
Staub machen und die Obir- 
Arbeitnehmer im Stich lassen 
will, entsprechen also nicht 
der Wahrheit und mussen 
entschieden zuriickgewiesen 
werden", heiBt es in der Aus- 
sendung in der nochmals 
klargestellt wird, daB es „Tat-

sache ist, daB im Zusammen
hang mit der Landtags- und 
Landeshauptmannwahl in 
den vergangenen sechs bis 
sieben Monaten auf Landese- 
bene keine verbindlichen Ge- 
sprache gefuhrt werden 
konnten."

AbschlieBend wird erneut 
betont, „daB Slovenija papir 
den Produktionsstandort 
Rechberg fiir eine CTMP- 
Holzschliffanlage aufrecht 
erhaltern will und vom Land 
Karnten Unterstutzupg fiir 
einen gleitenden Ubergang 
von der derzeitigen Zellstoff- 
produktion zur Holzschliffer- 
zeugung erwartet."

der Grunen Alternative, Hu
bert Budai. Er gab zu beden- 
ken, daB in diesem Fali nicht 
nur die Arbeitsplatze im 
Werk selbst, sondern auch 
die vielen Arbeitsplatze aus 
dem Umfeld der Holzliefe- 
ranten in der Region betrof- 
fen waren.

„Der Fehler liegt aber ein- 
deutig bei der Karntner 
SPO", kritisiert Budai, „denn 
mit einer verniinftigen Forde- 
rungspolitik des Landes hatte 
Obir schon langst saniert wer- 
den konnen und wiirde be
reits die Umweltauflagen er- 
fiillen. Die Fehlentscheidun- 
gen unter dem damaligen Fi- 
nanzreferenten Fruhbauer 
sind letztlich die Ursache fiir 
die Riesenpleite des Werkes 
Magdalen und die Situation 
von Obir, heiBt es in der Aus- 
sendung.

Werdcn auch 
Sie Abonnent!
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Socialnim izbruhom naproti?
Bistveni namen in cii/ jov;etjAce gia.sno.sti /n perejtro/A^e )e 

obnova gojpotAarjAega jijfema. Vzporedno z n;<? mora)o 
pofeAati čArnžbenopoiitične jprememA?e. Na npAovem 
pot/roe/n JO JojezAi višini, taA<? v JoArem Aof v j/ai)em. 
GojpodnrjAn Arizn pa je Jtopn)n)e /a grozi j jocia/nimi 
a era ir/.

Novi lastniki Magdalena 
Protesti se kar kopičijo

Me^ifera Aro /e /Vairier o<^iočea, da arejaiči zaprl/e tovarne 
Oirir aa Bedrci, je ara v primera tovarne ceiaioze v Magdaieaa 
pri Bei/aAa očitno taAo ae aiadi, Arija ir njegovi aapovedi, da 
iroče vprajaaje ceiaioze aa KorosAem rešiti do poief/a. NaAror 
je izjavi/, je irodo raeada jfraaAre v toreA zediaiie za doAcoačao 
areddev. .$e vet/no pa je odprfo ^pra.faaje, aii iro edea raoreira- 
niA /ajtniAovpodjeija tat/i .S7oveni/a papir.

ANDREJ MOHAR

Vsekakor še vedno ni pov
sem razčiščeno, ali bo dose
danji najemnik Magdalena 
Haselsteiner morda vendarle 
pripravljen odprodati svoje 
delnice; jasno tudi ni, koliko 
dejansko zahteva dežela; 
pravtako pa tudi ne, ali je 
skupina treh interesentov 
(Slovenija papir, Leykam, 
Hamburger) morda le pri
pravljena prevzeti stare dol
gove...

Haider je o Slovenija 
papirju dejal le, da se zanima 
za prevzem Magdalena, 
hkrati pa je namignil, da se 
zanj menda zanima tudi neko 
belgijsko podjetje. Na odloči
tev moramo torej čakati do 
torka, toda ali bo tega dne 
dejansko sprejeta, je še zelo 
dvomljivo. Dejstvo pa je, da 
se v Beljaku krepijo ljudske 
inicitiative, ki kritizirajo 
pomanjkljivo informiranje 
javnosti kot tudi porazno 
ekološko in ekonomsko 
situacijo tovarne v Magda- 
lenu.

Ostri protesti proti ravna
nju odgovornih politikov v 
zvezi z obema tovarnama 
celuloze (torej Obirjem na 
Rebrci in tovarno v Magda- 
lenu pri Beljaku) pa prihaja 
prav iz vrst tistih, ki ta razvoj 
že dolgo spremljajo in se 
hkrati zavzemajo za čisto 
okolje tudi v Beljaku. Tam 
namreč deluje kar šest ljud
skih iniciativ, ki so že v prete
klosti zahtevale dokončno 
ekološko sanacijo. V sedanji 
razpravi pa eden izmed vodil
nih predstavnikov ekoloških 
gibanj v Beljaku Herwig 
Burian pravi, da javnost sicer 
le malo zve o dejanskih 
dogodkih in namerah o pro
daji Magdalena, „k!jub temu 
pa že teh nekaj informacij 
jasno dokazuje, da načrt, po 
katerem naj bi ohranili Mag
dalen, Obir pa ukinili, ni smi
seln!"

Herwig Burian namreč 
ugotavlja, da bi bilo z ukini
tvijo tovarne na Rebrci ob 
delo več kot 200 delavcev, in 
to v regiji, kije že tako, kar se 
tiče delovnih mest, nerazvite. 
V nasprotju z Obirjem „pa je 
podjetje v Magdalenu kot 
veliko industrijsko podjetje 
zelo neugodno, saj leži sredi 
turističnega področja ob robu 
mestnega centra, kjer v danih 
klimatskih pogojih pogosto 
prihaja do inverzije." Bu
rian pa se tudi pridružuje 
splošno znanemu argumentu: 
„Magdalen ne more izdelati 
tolikšnih količin deluloze, da 
bi lahko pokrival proizvodne 
stroške, hkrati pa v podjetju z 
nizko kapaciteto prihaja do 
stalnih motenj, ki obremenju
jejo prebivalstvo ter samo 
naravo v okolici." Burian, ki 
je tudi občinski odbornik 
beljaških Zelenih, osvetljuje 
celotni problem proizvajanja 
celuloze na Koroškem tudi z 
druge strani: „V gospodarsko 
razvitem centru Beljak je 
mnogo lažje najti na
domestna delovna mesta kot 
v obrobni regiji na južnem 
Koroškem!"

Zato ekološke iniciative 
zahtevajo, naj bi na Rebrci po 
že zdavnaj predloženem 
sanacijskem in razvojnem 
konceptu zgradili sodobno, 
ekološko čisto podjetje, 
namesto da bi še nadalje vla
gali milijone v gospodarsko 
neučinkovito in ekološko 
nesprejemljivo tovarno v 
Magdalenu. Za razvoj Obirja 
na Rebrci pa naj bi dodatno k 
že pred časom obljubljenim 
400 milijonom primaknili še 
določen del tiste vsote, ki bi 
bila potrebna za investicije 
v ekološko spremeljivo uredi
tev tovarne v Magdalenu. 
Burian pa zahtevo zaključuje 
z ugotovitvijo, da bi na ta 
način Obir lahko deloval z 
dobičkom, medtem ko Mag
dalen tudi po izsledkih stro
kovnih študij (npr. tiste, ki jo 
je naročil izvesti še prejšnji

deželni finančni referent 
Fruhbauer) tudi v primeru 
povečanja kapacitete na
100.000 ton letno ne bi mogel 
delovati rentabilno, temveč 
bi še naprej ustvarjal samo 
izgubo.

V primeru, da bi se politiki 
le odločili, da ohranijo Mag
dalen (Obir pa ukinejo), pa 
Burian pravi: „Že sedaj jasno 
opozarjamo, da beljaške eko
loške iniciative ne bodo 
trpele nadaljnjega ogrožanja 
zdravja prebivalcev, ob tem 
pa je prav vseeno, kdo bo 
novi lastnik podjetja!"

Mag. Hervvig Burian

IZ MOSKVE POROČA ANTON RUPNIK

„A!i je naš sistem sploh 
sposoben pridelati kaj dru
gega kot dolge vrste obljub 
in nezadovoljstvo ljudi?" - 
„Kaj se zadnje čase dogaja z 
našo državo? Zakaj postaja 
še bolj revno naše že tako 
revno življenje? Zakaj izgi
njajo s polic še tisti najbolj 
nujni artikli? Zakaj rastejo 
cene in zakaj pada ugled 
vestnega dela?" - „Vse 
reforme niso dale ljudem 
doslej nič drugega, kot to, 
da so dobili dvomljivo svo
bodo za izražanje svojega 
nezadovoljstva..."

Za nalašč sem vzel nekaj 
pobliskov iz enega mnogih, 
mnogih pogovorov (inter
vjujev), okroglih miz in 
podobnega, kar bogato 
priobčuje sovjetski tisk. Vsi 
tarnajo, vsi vprek napove
dujejo bližajoče se socialne 
nemire, izbruhe nezadovolj
stva.

Bil bi prvi med srečnimi, 
če bi se motil in zmotil - ven
dar vodilna politična in 
gospodarska sila vzhoda 
očitno res drvi v neznano.

Na minulem zasedanju 
kongresa ljudskih deputatov 
v začetku tega meseca in 
spet na zasedanju vrhov
nega sovjeta (kot stalnega 
parlamenta) te dni deputati 
še in še dopovedujejo pred
sedniku vlade Nikolaju Riž- 
kovu in njegovemu ^rezi
dentu" Mihailu Gorbačovu, 
da vsi polovičarski posegi ne 
bodo dali nič drugega kot 
nadaljnje poglabljanje go
spodarske in socialne krize.

Rižkov krpa ministrstva, 
deputati mu jih nekaj sproti 
zavrnejo, eni svarijo pred 
tem, da bi ukinili ali združili 
eno ministrstvo z drugim, 
spet drugi svarijo, da se vsi 
skupaj slepijo, ker mislijo, 
da zares delajo gospodarsko 
reformo...

Pred očmi razpada tudi 
tisto, kar so nekaj let pred
stavljali kot „Svet za vza
jemno gospodarsko pomoč" 
(SEV), kot socialistično 
gospodarsko skupnost nam
reč. O skupnosti ne le da ni 
mogoče govoriti, marveč se 
znotraj nje ruši še tisto, kar 
so vsaj fiktivno dosegli: Po 
eni strani si Madžari in 
Poljaki iščejo svoja nova 
zavetišča in partnerje, 
Sovjeti bi najraje z njimi 
skupaj naredili kakšen mini- 
SEV, dogmatske partnerje 
(NDR, ČSSR, Romunijo in 
Bolgarijo) pa pustili začasno 
v čakalnici.

Po moskovskih tradici
onalnih zbirališčih oporeč
nikov in radikalcev govorijo 
samo še o koncu partijske 
vladavine in z njo tudi real
nega socializma. Partija pa 
dokazuje, da je edina poli
tična sila, ki je zares spo
sobna popeljati sovjetsko 
družbo iz krize.

Nekateri njeni veljaki 
(bivši šef KGB Viktor 
Cebrikov) pa že grozijo, češ 
proti tistim, ki hočejo spod
kopati našo oblast, bomo 
nastopili tudi z vso silo zako
na...

datum

fme, priimek in naslov

Vodstvu ljudske šole

Zadeva: Obveščanje v nemškem in slovenskem jeziku

Moja hčerka/moj sin............................ (ime in priimek)
obiskuje vašo ljudsko šolo. Kot mati/oče od vodstva ljud
ske šole..................................... zahtevam, da mi v smislu
7. člena Avstrijske državne pogodbe pošiljate vsa 
obvestila tudi v slovenskem jeziku. Zahteva vključuje 
tudi izdajo dvojezičnega spričevala.

Z vljudnimi pozdravi!

(podpis)

Zahtevajte
dvojezična
spričevala!

Konec tega tedna bo na 
šotah na Koroškem z raz- 
detitvijo spričevat zaktju- 
čeno šotsko teto 1988/89. 
Vsi, ki imate v tjudski šoti 
otroke prijavljene k dvoje
zičnemu pouku, imate pra
vico do obveščanja oz. 
do izstavtjanja spričevat v 
obeh dežetnih jezikih, v 
nemščini in v stovenščini. 
Žetjo po izstavitvi dvoje
zičnega spričevata še 
danes sporočite ravna
teljstvu šote v pismeni 
obtiki (gtej vzorec tevo). 
Zahtevo po izstavtjanju 
dvojezičnih spričevat pod
pira tudi Zveza stovenskih 
organizacij na Koroškem.
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OB DNEVU VSTAJE 
SLOVENSKEGA NARODA

VABIMO NA

10. jubilejni 
spominski 
pohod na Komeij

"Po poteh 
Domnove čete"
kibovnedeljo, 
16. julija 1989

Zbirališče bo od 8.30 do 
9. ure ure pri tovarišu Janku 
Apovniku na Borovju štev. 
32 pri Pliberku (Woroujach 
bei Bleiburg). Apovnikova 
hiša je ob cesti, ki vodi iz Pli
berka proti državni meji - 
Holmec, 2 km pred mejo na 
razpotju Šmarjeta - gostilna 
Kos. Odhod od Apovnika 
bo ob 9. uri preko Smarjete 
do spomenika padlim parti
zanom na Komlju, kamor 
bomo prispeli ob 13. uri. 
Tam bo kratka spominska 
svečanost, potem pa parti
zanski miting.

Pot pohoda je dolga 7 km 
v eno smer. Za vse tiste, ki 
se bodo peljali z avtom, je 
zbirno mesto pri spomeniku 
pri Cimpercu. Na pohodu 
bomo obujali spomine na 
težke čase naše narodno
osvobodilne borbe in se 
spominjali vseh tistih, ki so 
v tem težkem času trpeli in 
dali svoja življenja za našo 
svobodo. Na spominski 
pohod vabimo vse, posebno 
še naš mladi rod, da se bo še 
bolj seznanil z našo slavno 
in težko preteklostjo. Vse 
pohodnike opozarjamo, da 
pridejo na pohod primerno 
oblečeni in obuti!

Za malico in pijačo bo 
poskrbljeno!

Pohod in spominska slo- 
vesnot bosta ob vsakem vre
menu!

Zveza koroških 
partizanov, Področni 

odbor Pliberk 
Slovensko prosvetno 
društvo „Edinost" v 

Pliberku
Krajevno združenje ZSM 

Pliberk 
Krajevni odbor 

Zveze slovenskih 
organizacij

Mlada KEL 
po nalogu 
..starih...

Na osnovi sklepa dežel
nega vodstva Koroške enotne 
liste so v soboto v Globasnici 
ustanovili mladinsko sekcijo 
„Mlada KEL", ki bo delovala 
v okviru koroške enotne liste. 
Organizator ustanovnega 
občnega zbora je bil po 
nalogu predsedstva KEL 
Bernard Sadovnik, ki je bil 
zato deležen posebne javne 
zahvale predsednika KEL 
drž. poslanca Karla Smolleja. 
Ta je v svojem govoru „z veli
kim zadovoljstvom sprejel 
Mlado KEL v našo veliko 
samostojno gibanje."

Vodjo na ustanovnem 
občnem zboru niso izvolili, 
ker organizator zborovanja 
ni bil v stanju predstaviti kan
didata za predsednika in ker 
je bil sprejet sklep, da bodo 
vse funkcije - od predsednika 
do navadnega člana predsed
stva - razdelili na prvi seji 12 
članskega predsedstva. Tako 
so sklenili kljub opozorilom 
sestavljalca statuta Mlade 
KEL, dr. Pavleta Apovnika, 
da je za predsednika in druge 
funkcionarje najširša legiti
macija izvolitev na občnem 
zboru in ne v ozkem krogu 
dvanajstih članov predsed
stva!

Ustanovnega deželnega 
občnega zbora, ki je potekal 
deloma kaotično, se je udele
žilo le okrog 45 ljudi (s čas
tnim gostom in novinarjem 
vred). V predsedstvo so bili 
izvoljeni: Franc-Jožef
Smrtnik (34 glasov), Hanzi 
Čertov (34), Tone Starmann 
(29), Hanzi Dragaschnig 
(27), Marko Gregorič (30),
Angelika Mlinar (30), Franc 
Krušic (28), Zalka Kuchling 
(36), Bernard Sadovnik (32), 
Sonja Kert (32), Hanzi 
Tomažič (28) in Bojan 
Wakounig (30). Nadzorni 
odbor sestavljajo Pavle 
Zablatnik, Peter Krivograd 
in Mario Podrečnik.

Ob koncu ustanovnega 
občnega zbora so udeleženci 
sprejeli resoluciji v podporo 
glasbeni šoli ter tovarni 
„Obir" na Rebrci.

Klešče in kladivo
Iniciativa „Slovenščina,

moj jezik" in njen list 
„Klešče" sta zvesto svojim 
smernicam po čistosti sloven
skega jezika že kar v prvi 
izdaji napovedala in pretekli 
petek uresničila podelitev 
nagrad za doseganje vrhov 
oziroma globokih prepadov 
slovenskega jezikovnega 
bojišča na Koroškem. Kla
divo za slab odnos do materi
nega jezika sta prejeli osre
dnji organizaciji, ki po mne
nju žirije slovenščino ne zlo
rabljata samo za stalno prere

kanje, temveč tudi premalo 
prispevata za izboljšanje jezi
kovne situacije. Klešče za 
ustrezno nego jezika sta pre
jela pisatelj Janko Messner in 
lektor Lojze Pušenjak. Mar
jan Sturm, ki se je kesal in 
hkrati zagovarjal, da brez 
idejnih razlik svet ne bi bil 
tako pester, je sprejel 
nagrado za ZSO. Tudi Franc- 
J. Smrtnik je za NSKS poka
zal toliko poguma, da je spre
govoril, vendar ga to ob nago
voru ni rešilo popravkov pro
fesorja Janka Messnerja.

Stovenski vestnik 
dvakrat tedensko!

KOMENTAR

dr.
JANKA
MALLEJA

SFSAMFZAMEZUJEMO 
SVOJ JEZ/K?

Koncert šeuffahob.shcga 
zbora s pc.srrdod zadrarr/h na 
rodov v bchštanj.sAJ aren/ je 
Ja/ rn/.shn. Af/.sh'n, Ker .sc je v 
tem primera pokaza/o, kak
šne razpoke se vrivajo v s/o- 
ven.sko zavest v neizenače
nem razmerja meJ zanosom 
in rea/nostjo na Koroškem.

V sporeda koncerta „Po- 
nizani in razža/fen/" tokrat 
ni hi/o s/isati s/ovenske bese
de. Koncert naj hi hi/ name
njen predvsem nemško 
govorečim, toda to ni opra
viči/o. Kazamem dohro 
namero v razmiš/janju Nen- 
tjakobčanov, kateri jezik 
izpostaviti, da hi razam več
jega in močnejšega nemško 
govorečega soseda Joje/ 
častva majhnih in šibkih. 
Toda to se je v bekštanjski 
areni zgodi/o na račan 
našega /astnega jezika, s 
katerim zbor sam sebe ni 
zna/ označiti. Osap/jiv pri
mer (nehotenega) oma/ova- 
zevanja svoje /astne identifi
kacijske dejavnosti. Znači- 
/en primer, da se s s/oven- 
skim jezikom ne znajdemo v 
svoji vsakdanjosti. Vsebin
sko izpovedna zasnova kon
certa - so/idarnost z zatira
nimi narodi - pa naravnost 
sih k mora/ni identifikaciji s 
svojim /astnim ponižanim 
jezikom. Kdor zbora ne 
pozna, ga ni moge/ prepo
znati kot segmentaren de/ 
ktdtare zatiranega naroda na 
Koroškem. Tudi si ni moge/ 
mis/iti, da koroški ,S7ovenci 
sodimo v krog ponižanih in 
razža/jenih.

Za nas je s/ovenski jezik 
tudi v nemško govorečem 
oko/ja najteme/jitejši dtt- 
hovni identifikacijski dejav
nik, preko katerega označu
jemo s/ovensko ktdtaro. 
Ka/taro pa /ahko posredu
jemo /e, če smo zmožni svo
jega jezika, ki nam je ku/turo 
posredova/. V sporedu šen
tjakobskega koncerta (in to 
ve/ja tudi za druge podobne 
primere) naj bi ime/ s/oven
ski jezik v vsakem pog/edu - 
ne g/ede na jezikovno priča
kovanje pub/ike - enako
vredno v/ogo. Torej sami 
dajmo svojemu jeziku obču
tek enakovrednosti tudi tam, 
kjer nismo doma, v popo/- 
noma nemško govorečem 
oko/ju. Tudi tam ostanimo 
S/ovenci/

Če v takih oko/iščinah 
pozabimo a/i prezremo svoj 
jezik, je to znak, da se je vsaj 
v našo podzavest že vrini/ 
občutek manjvrednosti svo
jega jezika. ..Tozab/janje" je 
/ahko neizrečeno skrivanje 
svoje načete identitete, 
osebne in ko/ektivno-narod- 
ne. To se ni zgodi/o samo 
šentjakobskemu zboru, 
nešteto je takih situacij.

Ponižani in r
na bekštan jski

Grajska arena bekštanj — 
Burgarena Tinkenstein, ki ve/ja 
za prizorišče kva/itetnih koncer
tnih in drugih prireditev, je prete- 
k/i petek gosti/na Mešani pevski 
zbor „Rož", ki je nastopi/ s svo
jim znanim koncertom „Poni- 
žani in razža/jeni". Kot je zna
no, Nentjakobčani v posrečeni 
dramaturški in scenski zasnovi 
pos/uša/cem s pesmimi v 22 jezi
kih predstavijo tiste narode, ki 
trpijo največ gorja in ponižanja 
zato, ker so drugačne poti, imajo 
svojo ku/turo in svoj jezik, a/i so 
drugačne veroizpovedi.

Koncert je tako organizacij
sko kot v izvedbi odlično uspel. 
Celo vreme, ki je ob vsaki pred
stavi na prostem odločilnega 
pomena, je bilo pevcem iz Roža 
in seveda vsem obiskovalcem 
(bilo jih je okoli tisoč), naklo
njeno.

Koncert „Ponižani in razža
ljeni" je v grajski areni zaradi 
čudovitega ambienta obetal še 
posebno doživetje. Šentjakob
ski zbor z dirigentom Lajkom 
Milisavljevičem in režiser
jem Marjanom Stickrom je na 
bekštanjski grad privabil tudi 
mnogo takih obiskovalcev, ki so 
koncert že slišali, a so vedeli, da 
bo imela prireditev v areni še 
poseben čar. In tako je tudi bilo, 
kajti občinstvo je bilo navduše
no.

Žal se koncerta, ki je bil 
namenjen turistom in nemško 
govorečim sodeležanom, iz teh 
vrst ni udeležilo toliko obisko
valcev, kolikor so jih pričakovali 
prireditelji. Mnogi so se tudi 
spraševali, zakaj vezni tekst ni 
bil dvojezičen, o tem pa v svo
jem komentarju razmišlja tajnik 
SPZ dr. Janko Malle.

,,Poraz" na starem gradu
Ponižani in razžaljeni posiušaici in giedaici!

Ne vemo, kateri hudič nas je jahai, da smo kon
cert na bekštanjskem starem gradu obiikovaii eno
jezično, seveda v škodo materinega jezika. Opravi
čita ni in ga ne more biti. Jeza in žatost nad tem sta 
opravičeni.

Pevke in pevci pevskega zbora „Rož"

JOŽE ROVŠEK

T elike stvari se ne rodijo 
V naenkrat. Tudi postavitev 

dramskega dela Maxa Frischa 
Dobrnik in požigalci ni nastala 
od danes na jutri. Kmalu po 
Miklovi Zali je Hanzi Wieser 
začel snovati predstavo, zbirati 
igralce, se pogovarjati o tekstu. 
Da nekaj, kar preneha, zaspi za 
vedno, je ovrgel. S trmo in 
voljo, kakršno zmore le hribo
vec, saj mu je bila položena v 
zibel, je vztrajal. Četudi mu lani 
ni uspelo, ni odnehal. Sedaj smo 
pred premiero. Vsa čast!

„Najbrž smo posegli previso
ko", je menil predsednik dru
štva Hanzi Weiss. „Pri nas v 
Šentjanžu že dolgo nismo igrali. 
Tradicijo pa vendar imamo. Po

Dobmik
Pred premiere

vojni smo postavili na oder pre
cej del. Takrat je dramsko 
dejavnost vodil predvsem moj 
oče. Igrali smo od partizanskih 
do ljudskih iger. Pozneje je 
začela ta dejavnost pešati. Tudi 
politična delitev Slovencev nas 
je hromila. Kulturno aktivnost 
je prevzela farna mladina. Dru
štvo je bilo povsem na tleh."

Po letu 1958 je gledališko 
dejavnost prevzel Hanzi Weiss. 
Na oder je postavil celo Anno 
Frank. Sodeloval je s farno mla
dino in jim med drugim pomagal 
pri uprizoritvi Škofjeloškega
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7b//ko //'ud/ na s/arem gradu, 
kakor ga /menu/e/o domač/n/ 
v Bekš/an;u, že do/go n/so 
v/de/Z.

nzžatjeni" 
em gradu

Pr/red/Z^ena arena na gradu Bekš/an) je b//a ze/o pr/meren amb/en/ 
za koncert „ Pon/žan/ /n razža/jen/", k/ ga šent/akobsk/ zbor pod 
vodsbrom La;ka M///sav//'ev/ča po/e v 22 jez/k/b. Obč/ns/s/o je Za 
st/p/sZsren koncert - porezan z /gro oz. p/esom - Zop/o spreje/o.

; vpektu
o v Šentjanžu

pasijona. O društvu, njegovi 
dejavnosti, stiskah in tegobah bi 
bito mogoče reči še marsikaj, 
toda mi smo pred premiero.

Kakšna bo predstava? Vse
binsko in izpovedno prav taka, 
kakršno je zasnovat v idejni 
izpovedi režiser Peter Mihtarov 
in kakor je zapisano v gledali- 
škem tistu. Torej igra brez nau
ka. Zeto nenavadno za naše raz
mere, ko nam je pod kožo ztezto 
poučevanje, moratiziranje, 
opredetjevanje, obsojanje. Ven
dar postavitev igre brez nauka,

burke, farse, mtomeščanske 
igre, kriminatke in še kaj dru
gega (prepisano iz gtedatiškega 
tista - op. p.) je zato totiko botj 
zahtevna. Za režiserja, igratce 
in na srečo tudi za gledalce. V 
igri ni nič servirano na ptadnju, 
zadovolji lahko vsakterega gte- 
datca, željnega komedije, 
smeha, razmišljujočega, senti
mentalnega ati robavsastega, 
tistega, ki bi šet rad v nebesa in 
onega, ki mu je pri ognju 
topteje.

Zat ne morem pozvati: v 
sredo vsi na premiero! kajti v 
„k)etnem gtedatišču" pri 
Tištarju je prostora največ za 
120 stisnjenih gtedatcev, vendar 
ponovitve so še v četrtek, 
soboto in najbrž še večkrat. 
Tako bomo vsi prišti na račun.

Golf-igrišče - draga atrakcija
ŠKOC1JAN. -Ta južnoko- 

roška občina, ki je tani 
zabeležila več kot milijon 
turističnih nočitev, hoče 
očitno še naprej stopnjevati 
svoj ugled; najnovejši konji
ček škocijanskih Občinarjev je 
igrišče za gotf. Toda ta 
zamisel je že doslej terjala 
mnogo finančnih sredstev, bo 
jih pa še več. Na zadnji 
občinski seji so sklenli, da 
občina začetnih investicij (kot 
npr. projektiranje) sedanjim 
nosilcem projekta niti ne bo 
zaračunala, čeprav jo je 
igrišče doslej stato že več kot 
3 milijone šitingov.

Sicer pa je občinski svet 
soglašal, da občina sklene 
dogovor z deželno vlado o 
delitvi stroškov za gradnjo 
pešpoti ob cesti na zahodnem

bregu Klopinjskega jezera. 
Tam bodo namreč poskušali 
umiriti promet in omogočiti 
pešcem več varnosti. Vpraša
nje pa je, če s tem ukrepom ne 
bodo preusmerili promet z 
zahodnega na vzhodni in 
južni breg?

Soglasno je bit sprejet tudi 
sklep o namestitvi luči ob 
nekaterih občinskih poteh, 
različnega mnenja pa so bili 
odborniki le ob sklepanju o 
oddaji stanovanj v novem 
naselju v Škocijanu: župan 
Holzer je predlagat svojo 
tisto, ostali odborniki pa so jo 
hoteti vsaj v enem primeru 
spremeniti. To zahtevo so 
utemeljiti tudi z večjo 
socialno potrebo prosilca, 
toda obveljal je večinski sklep 
SPO.

Dva tržna dneva Nesreča pri deiu
ŠKOCIJAN. - Škocijanski 

občinski svet je sprejet 
novost: od letos dalje bodo 
imeti kmetje v juliju in avgu
stu možnost, da bodo dvakrat 
na teden prodajati svoje pri
delke na škocijanskem trgu. 
Doslej je bilo to mogoče le ob 
petkih med 18. in 21. uro, 
odslej pa bo v omenjenih 
dveh mesecih mogoče tudi ob 
torkih (ob istem času).

Ker pa ima vsaka medalja 
dve strani, so zato sprejeti 
tudi nove dajatve: za meter 
stojnice na trgu bodo morati 
kmetje zdaj plačati dnevno 15 
šitingov, za traktor ali tovor
njak 20 šilingov, pa tudi 
morebitna priključitev na tok 
bo stata za en dan 20 šitingov. 
Zato pa bodo na parkirišču 
vse, ki nimajo opravka s 
trgom, opozoriti, da bodo nji
hove avtomobile, če bodo 
ovirati potek tržnega dneva, 
odstraniti.

P!aninski pohod
BELJAK. - Vabitu Avs- 

trijsko-jugostovanskega zdru
ženja se je pretekli konec 
tedna odzvalo mnogo ljubite
ljev planinstva: po poteh zna
nega atpinista Julija Kugyja 
so se pohoda udeležiti pla
ninci iz Avstrije, Jugoslavije 
in Italije. Pot jih je vodita v 
osrčje Julijskih Alp, katerih 
lepote je že davno tega odkril 
prav Kugy, kateremu so se na 
pohodu tudi dostojno poklo
nili.

Rekordno teto?
CELOVEC. - Letos se 

Koroški obeta rekordno turi
stično leto. To napoved kljub 
slabi zimski sezoni dopuščajo 
podatki o nočitvah v mesecu 
maju. V tem mesecu so na 
Koroškem zabeležili kar
784.000 nočitev, kar je za 26 
odstotkov več kot leto 
poprej.

SINČA VAS. - V podjetju 
za izdelavo rogoznic iz les
nih vlaken se je zgodila 
nesreča pri delu: 26-letnemu 
delavcu Haraldu Kozarju iz 
Sinče vasi je na desno nogo 
padla cela paleta in mu jo 
zmečkala.

Siovenski vestnik 
dvakrat tedensko!

Biserni jubilej 
Ludvika Janka

RADIŠE/ŠENTPAVEL.
- Župnik in duhovni svetnik 
Ludvik Jank je prejšnjo nede
ljo bral v Šentpavlu na Zilji 
svojo biserno mašo. S tem je 
Jank, ki je že nepretrgoma 56 
let župnik na Radišah (razen 
treh let, ko je bil v času naci
zma v pregnanstvu), obhajal 
redek jubilej. V Šentpavlu pa 
so mu ob tem jubileju pripra
vili veliko slovesnost: sprejeli 
so ga zastopniki župnije in 
občine, na slovenski maši pa 
so sodelovali tudi Radiški 
fantje in domači pevski zbor. 
Spodbudna pa je bila tudi 
družabnost po maši, ki je 
izzvenela kot lepa slovenska 
domača prireditev, na kateri 
so slovensko prepevali in se 
pogovarjali gostje z Radiš in 
prijatelji iz Jankove rojstne 
občine.

Končno streha 
na carinarnici?

SUHA. - Leta 1959 je 
pogorela stara carinarnica na 
meji med Suho in Libeličami. 
Doslej je niso popravili, 
čeprav ta maloobmejni pre
hod letno prestopi kar
125.000 ljudi. Tudi cariniki se 
že pritožujejo, saj morajo 
svojo službo opravljati v stari 
bajti, ki ne nudi ustre
znih pogojev. Zakaj doslej še 
niso uspeli zgraditi novo 
carinsko poslopje, ni povsem 
jasno, očitno pa bodo morali 
pristojnost za dovozno cesto 
do mejnega prehoda prenesti 
z občine na deželo. Morda pa 
bodo mlini birokracije potem 
hitreje mleli...

Zaščita Zabtatniškega močvirja
DOBRLA VAS. - Dobrol- 

ski občinski svet se je že več
krat ukvarjal z vprašanjem 
odkupa in ohranitve Zabiat
niškega močvirja. Potem ko 
je bil odkup opravljen - 
pomagala je tudi dežela - so 
začeli s potrebnimi ukrepi, ki 
že kažejo prve sadove: v 
Zablatniškem močvirju so se 
spet začele pojavljati razne 
vrste ptic, po katerih je to 
močvirje slovelo že prej. Zato 
se je dobrolski občinski svet 
pripravljen prizadevati za 
popolno varstvo tega narav
nega bisera.

Na zadnji občinski seji pa

so v Dobrli vasi obravnavali 
tudi manj razveseljivo temo: 
v bodoče bomo morali občani 
globlje seči v žep, ko bodo 
plačevali odvažanje smeti. 
Doslej so plačevali 29 šilin
gov, od zdaj dalje pa bodo 
morali za vsak odvoz odšteti 
kar 35 šilingov.

Da bi prebivalci obzirneje 
ravnali z odpadki, so postavili 
nekaj kontejnerjev za steklo 
in star papir, pravtako pa so 
občinski odborniki sprejeli 
tudi seznam potrebnih del na 
cestah. Asfaltirali bodo ceste 
v Humčah, Kokju, Mali vasi 
in Metlovi.

Robert Katnik bra! svojo prvo mašo
ZILJSKA BISTRICA. - V četrtek je bil za mladega dia

kona fare v Ziljski Bistrici Roberta Katnika (na sliki levo) 
velik dan: v Celovcu ga je krški škof dr. Egon Kapellari posve
til za duhovnika. V nedeljo pa je sledilo naslednje dejanje: ob 
množični udeležbi domačih faranov in vernikov iz drugih kra
jev je v svoji domači cerkvi bral premicijo.
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Ob 150-tetnici fotografije na 
Slovenskem - cikel razstav

Fotografija na Slovenskem 
je v znamenju 150-!etnice. V 
ta namen bodo v Ljubljani 
potekate razstave v Mestni 
galeriji, Arhitekturnem 
muzeju in Moderni galeriji. 
Pomembnost jubileja foto
grafije na Slovenskem bo 
podčrtana tudi s tem, da bodo 
razstave potekale v okviru 
dejavnosti Alpe-Jadran.

Razstave pa ne bodo le pri
kaz razvoja fotografije na Slo
venskem, temveč bodo slo
vensko in tujo javnost opozo
rile tudi na izredno kakovo
sten prispevek slovenske 
fotografije v svetovno kul
turno zakladnico. Gradivo, ki 
je na voljo, je zelo obširno, 
zato bodo razstave po izboru 
razčlenili na tri različna 
časovna obdobja. Tako bo 
prvi del cikla zaobsegel obdo

bje od začetkov do prve sve
tovne vojne (1839-1919), v 
njem bo predstavljeno delo 
pionirja slovenske fotografije 
Janeza Puharja, vključen pa 
bo tudi prikaz ateljejske foto
grafije in fotodokumentacije 
potresa v Ljubljani. Drugi del 
bo zajel čas začetkov barvne 
fotografije in obdobje ob 1. 
svetovni vojni, zadni cikel pa 
bo v fotografiji prikazal čas 
med obema svetovnima voj
nama ter vojni čas do leta 
1945.

Za pripravo celotnega cikla 
so poverili znane strokovnja
ke, ki bodo uredili tudi 
obsežne kataloge. Prvo raz
stavo bodo odprli previdoma 
7. septembra letos v Mestni 
galeriji, ostali dve pa ob 
koncu letošnjega oz. na 
začetku prihodnjega leta.

Likovna kolonija,,Vuzenica '89"
Osnovna šola Vuzenica prireja v sodelovanju s Slovensko pro
svetno zvezo iz Celovca in Zvezo kulturnih organizacij Slove-

19. Koroško likovno koionijo 
miadih „ VUZENICA 89"

in sicer v času od 21. do 25. avgusta 1989. Na kolonijo so poleg 
mladih likovnikov s Koroške vabljeni še vrstniki iz Porabja in 
Tržaškega. Število udeležencev s posameznih regij je omejeno 
- s Koroške lahko sodeluje 12 fantov in deklet v starosti od 10. 
do 15. leta.
Interesenti dobijo vse podrobne informacije na tajništvu Slo
venske prosvetne zveze, Celovec, Tarviser StraBe 16, tel.: ( 0 
463)51 43 00-21.

K
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Letno poročilo gojencev 
Mladinskega doma SSD

Ko smo zadnjič poročali o jejo različne šole in da nizadnjič poroča 
zaključni prireditvi v Mladin
skem domu Slovenskega šol
skega društva v Celovcu, smo 
na kratko omenili, da so 
izdali tudi glasilo „Prepih", 
številko 7. Urednik in vsi, ki 
so sodelovali pri oblikovanju 
in s prispevki, zaslužijo, da se 
ob tej ediciji nekoliko zadr
žimo in jo prelistamo.

Tako je Jože (Blajs) v 
uvodu med drugim zapisal: 
„Živimo tukaj in sedaj, 
mislimo pa lahko naprej in 
nazaj in s tem bogatimo našo 
sedanjost. Z lastnimi izku
šnjami in s prevzetimi spozna
nji. Na naši poti pa so tudi 
stene in prepadi, neprehodni 
predeli in strmine, ki nam 
otežkočajo hojo. Z dobro 
voljo, z optimizmom in z mla
dostno zagnanostjo pa bomo 
spoznavali, da se vedno najde 
pot naprej."

In res, pot je šla naprej. V 
domu niso le živeli, ampak 
tudi marljivo delali; v kroniki 
so zabeležene vse prireditve 
in dejavnosti, ki so jih razvi
jali v prostem času. Iz Prepiha 
je tudi razvidno, da v domu 
stanujejo gojenci, ki obisko-

jejo različne šole in da priha
jajo iz vrst obeh narodnih 
skupnosti, zato so tudi neka
teri prispevki napisani v obeh 
deželnih jezikih - slovensko 
in nemško.

V kratkih sestavkih mla
dina iskreno razgrinja svoje 
misli, na primer kaj menijo 
drug o drugem, kaj jim 
pomeni mir, kaj pravijo o 
vojni ali o odnosu večine do 
manjšine; pišejo še o drugih 
temah, vse v lepem jeziku. Za 
nekatere prispevke bi lahko 
rekli, da so na ravni literature 
oz. esejistike, kot na primer 
ocena plošče ansambla Ple- 
vel-Unkrut, ki jo je napisal 
Giinter Lenart, posebej pa še 
Misli dvojezične mladenke na 
Južnem Koroškem izpod 
peresa Tamare iz 8. razreda, 
ki se sprašuje, zakaj se neka
teri bojijo svojega jezika, 
sama pa pravi, da je bila na 
svoj materin jezik že zgodaj 
ponosna.

Priporočamo, da po pre
pihu posežete, saj bo bralcu v 
veselje in razmislek, vsem, ki 
so ga oblikovali in vanj pisali 
pa v zadoščenje, da njihov 
trud in bil zaman.

Z/inn; LorojL; s/Z/car /Varu .SlanJachcr/e za konecpre/Mi/ega 
leJna v Ga/er//; Rožek v pr/scfncM?/ gleda/cev izr/c/a/ neka/ 
no vi/i .s/; k. Za to pr;7ozno.sI.se /e v ga/eri/; zbra/o mnogo //a/ule- 
i/ev, c/a so umetnika - na s/iki /ero - /akko opazova/i pri n/ego- 
vem u.s;var/au/a. 5/ike, ki /i/? /e .Staac/acker ustvari/ v tek c/vek 
c/nek, .so na og/ec/ c/o /4. /a/i/a.

SLOVENSKA
ŠTUDUSKA
KNJ!ŽN!CA

M/scha/Zee 4 
9020 Ce/ovec, 
fe/efon; 0 463/32355

brezp/ačno izposoja kn/ige, 
rev/)e, kasefofonske kase/e. 
Kn/;zn/ca pos/u/e; ob pon. in 
torkih od 10. do /8. ure, ob 
sredah, četrtkih in petkih od 
8. do /6. ure.

M/ad/nsA/ /eAs/Aon/ 
#n enc/Moped(/e

t/EL/KA /LL/STR/RAA/A 
OTROČKA BVC/KLOPED/JA 
.* Pove/ K/e /e... Pove/ Zaka/... 
Pove/ Ka/ /e to... Pove/ Ka/ na/ 
postanem... Pove/ Kako 
de/u/e.. Pove/ Kdo /e to.... - 
Zagreb ; G/obus, /986. - 6 
zv..* barvne i/ustr.

MOJ PRI// LEKS/KO/V; A -Ž.
- 2. izd. - Murska Sobota ; 
Pomurska za/ožba, /988. - 4 
zv.; barvne i/ustr.

SCRM/DTM.
/Ve/če v prvi in drugi /eksikon.
- L/ubi/ana ; M/adinska knji
ga, /984. - 2 zv. .* barvne 
i/ustr.

MLAD/ 1/EDEŽ od A do Ž. 
Zaka/? Ka/? Kako?. - Pona
tis. - L/ub/jana ; M/adinska 
knjiga. -; barvne i/ustr.

GD/LLOTP.
Encik/opedija za otroke. - 
L/ub/jana ; M/adinska knjiga. 
-; barvne i/ustr.

izposojamo tud/ s/ovenske 
videokasete/

yese/imo se Mačega 
obiska/

Naročite 
in širite 
„Slovenski 
vestnik!"

/van Do/enc

Za dotar 
človečnosti

Kmalu sem se naveličal 
poslušati te vzklike in sem se 
pripravil za posteljo. Spati pa 
nisem mogel. Še dolgo sem 
tam samo ležal na hrbtu in 
strmel v posteljo nad seboj.

„Nekje moramo nekaj naj
ti!,, sem znova slišal, preden 
sem zaspat.

Zjutraj ob devetih stojim 
pred okencem svojega 
znanca na uradu za delo.

„Nič," meje pozdravit.
„Nič," sem vprašal. „Je še 

prezgodaj?"
„Ne vem. Lahko se vrnete 

opoldne, če morete."

„Seveda se vrnem," sem 
rekel in odšel.

Odhitet sem po mestu. 
Tokrat sem jo ubral na južno 
stran, kjer še nisem bil. Minit 
sem stanovanjske hiše in pri
šel do prvih tovarn. Vstopil 
sem v prvo in v drugo in tre
tjo. Nič. Potem sem dve izpu
stil, ker sem opazil zunaj 
napis, da delavcev ne spreje
majo. V četrti in peti in šesti 
sem se postavil pred pisarno 
v svojih visokih škornjih in z 
bundo, zavihano okrog ušes, 
kot da obiskujem te tovarne 
že vsako leto in kot da že vse 
poznam. Preddelavci in

uradnice se mi smehljajo, 
pojasnjujejo mi, kam naj se 
obrnem, dela pa vseeno v 
treh urah nisem dobit. Po 
dvanajsti uri sem se vrnil v 
središče mesta. Bil sem že 
pozen za svoj dogovor z 
uradnikom z brčicami. Šele 
ob enih sem stal spet pred 
njim in čakal, da je opravil z 
neko starko, ki je bila tam 
pred menoj.

„Tu sem," sem ga pozdra
vi).

„Vidim," je rekel in se ni 
premaknil od okenca. S 
komolci se je naslanjal na 
pregrajo.

„Torej?" sem vprašal.
„Še vedno nič", je odgovo

ril in gledal skozi mene, kot 
da o nečem premišljuje.

„Kaj mi predlagate?" sem 
se obregnil obenj. „Kako 
dolgo naj še sedim v poslop
ju priseljenskega urada in si 
grizem nohte?"

„Ne vem," je rekel in dalje 
srepel vame.

„V petek sem bil pri vas."

„Vem."
Jn?"
Odlepil se je od pregraje in 

mahoma izjavil:
„Morda bom ime) kaj jutri 

zjutraj, okrog desete ure. Saj 
ste vajeni vsakršnega dela,"

..Seveda."
„Jutri torej."

„Prav, pa jutri." Obrnil sem 
se in odšel, ne da bi še kaj 
rekel. Že med vrati sem 
pozabil nanj in preudarjal, v 
katero smer naj se obrnem 
popoldne. Lahko bi hodil 
naokrog še kakšni dve uri, 
mogoče celo tri ure. Pred 
četrto se ne stemni.

Na cesti sem se obrnil na 
vzhod. Korakal sem narav
nost, prečkal vse glavne uli
ce in se čez dvajset minut 
znašel pred avtobusno 
postajo. Bila je polna ljudi in 
avtobusov. Stopil sem skozi 
čakalnico, se napotil skozi 
nasprotna vrata spet na ulico 
in nadaljeval svojo pot.

Pred kompanijskim po
slopjem Portland Cement je 
stalo nekaj moških. Zdelo se 
mi je, da so se bili postavili 
drug za drugim v vrsto, zato 
sem prvega vprašal, ali išče 
delo.

„Čakamo poslovodjo. Da
nes zjutraj je sprejel nekaj 
delavcev. Rečeno nam je, da 
bo vsak čas tukaj. Čakamo 
pa že eno uro." Nestrpno se 
je prestopal z noge na nogo 
in si grel roke s skodelico 
kave. Bil je srednjih let in bolj 
divje zunanjosti - neobrit, 
zapite barve lic, brez pokri
vala na glavi.

Drugi so bili mlajši. Ljubo
sumno so me opazovali, 
dokler se nisem postavit v 
vrsto kot zadnji.

Tam smo potem stali še 
kakšne pol ure. Ob dveh je 
prišel na cesto možakar v sivi 
uniformi in nam sporočit, da 
poslovodje ne bo več nazaj v 
tovarno.

(c/cJ/c /Jr/hoc/f;/;/)



TV AVSTR! JA 1 TV AVSTRIJA 2 TV LJUBLJANA TE DN! NA TELEV!Z!J!
9.05 Pustolovščina v Vancouvru; 
19.30 Boj v vili Fiorita; 15.30 Otroški 
spored; 18.00 Mi; 18.30 Knight 
Rider; 19.17 Novo v znanosti; 19.30 
Čas v sliki; 20.00 Šport; 20.15 Z očmi 
živali; 21.15 Dallas; 22.00 Pogledi s 
strani; 22.05 Javnost izključena; 
23.40 Department S; 0.30 Aktualno.

16.55 Tedaj; 17.30 Orientacija; 18.00 
Pustolovščina v Vancouvru; 18.30 
Wurlitzer; 19.00 Koroška danes; 
19.30 Čas v sliki; 20.00 Kulturni žur- 
nal; 20.15 Vlade in Austria; 21.00 
Poglej in zmagaj; 21.05 Zunanjepoli
tični report; 22.00 Čas v sliki; 22.25 
Kavarna Central iz Zuricha; 0.55 Film 
po želji; Poročila.

8.55 Zlatko Krutič: Zaigrajmo z 
lutkami; 9.55 Edini izhod; 16.45 
Poletna noč; 18.00 Dnevnik; 18.30 
Spored za otroke: M. Čanak: Čirule- 
čarule; S. Gobbo - F.SIak: Tralala 
predstava; 19.10 Risanka; 19.30 
Dnevnik; 20.05 C. Barma: Klan; 
21.10 Mednarodna obzorja: Ame
rika; 22.05 Schvvarzvvaldska klinika; 
Nenavadne zgodbe.

9.05 Pustolovščina v Vancouvru; 
10.30 Javnost izključena; 13.50 
Družinski dragulj; 15.30 Otroški spo
red; 18.00 Pustolovščina v Vancou
vru; 18.25 Tedaj; 18.30 Knight Rider; 
19.17 Novo v znanosti; 19.30 Čas v 
sliki; 20.00 Šport; 20.15 Marija Tere
zija; 21.45 Pogledi s strani; 21.50 
Dan, ki je spremenil svet; 23.35 
Department S; 0.25 Aktualno.

14.25 Tedaj; 15.00 Šport; 18.30 
Wurlitzer; 19.00 Koroška danes; 
19.30 Čas v sliki; 20.00 Kulturni žur- 
nal; 20.15 Bastard; 21.45 Šport; 
22.05 Čas v sliki; 22.30 Pacifiški 
izziv; 23.15 Sen o društvu domovina; 
0.00 Jazz-poietje; 1.05 Poročila.

16.35 Videostrani; 16.45 Poletna 
noč; 18.00 Dnevnik; 18.10 Dravska 
dolina; 18.35 Spored za otroke: 
Robin in Rozi: Besni je lačen; Ciciban 
plava; 19.05 Risanka; 19.30 Dnev
nik; 20.05 Poletje revolucije; 21.30 
Pozdrav iz Slovenije: Rogaška sla
tina; 21.50 Dnevnik; 22.15 Schvvarz- 
wa!dska klinika; Hooperman; 1.15 
Videostrani.

9.05 Pustolovščina v Vancouvru; 
10.30 Marija Terezija; 15.30 Otroški 
spored; 18.00 Pustolovščina v 
Vancouvru; 18.25 Tedaj; 18.30 
Knight Rider; 19.30 Čas v sliki; 20.00 
Šport; 20.15 Balduin, ženitovanjski 
godrnjač; 21.40 Pogledi s strani; 
21.50 Gentlemani prosijo k blagajni;
23.05 Aktualno; 23.10 Tvoja usoda v 
moji roki; 0.45 Poročila.

14.55 Tedaj; 15.00 Šport; 18.30 
VVurlitzer; 18.55 Loto-studio; 19.00 
Koroška danes; 19.30 čas v sliki; 
20.00 Kulturni žurnat; 20.15 Notra
njepolitični report; 21.00 Kulturni 
report; 21.50 Novo v kinu; 22.00 Čas 
v sliki; 22.20 Šport; 22.35 Klub 2; 
Poročila.

16.35 Videostrani; 18.00 Dnevnik; 
18.10 Po sledeh napredka: Na pragu 
21. stoletja; 18.40 Špored za otroke: 
Bendji; 19.10 Risanka; 19.30 Dnev
nik; 20.05 Ch. Dickens: Povest o 
dveh mestih; 21.10 V spomin Countu 
Basieju; 22.05 Dnevnik; 22.30 
Poletna noč; Schwarzwaldska kli
nika; Leteči cirkus Montyja Pythona; 
1.30 Videostrani.

KAD10 KO
ENSKEO

)K0MŠKA
18.10-19.00

Torek, 4. 7.
Oddaja za otroke: 
Herman Germ: 
Otroci enega 
sonca/pravljica- 
pepelka 
Halo prijatelji

Sreda, 5.7.

Glasbena sreda 
Večerna: 
Klopčič: „Berg. 
viol. koncert 
popevke

Četrtek, 6.7.
Rož-Podjuna-Zilja

Ob smrti Antona Dermote
Petek, 7. 7.1989, 2. del: 22. junija je na Dunaju umrl sve- 

tovnoznani operni pevec Anton Dermota. Na deskah dunaj
ske opere je na povabilo Bruna VValterja nastopal od leta 1936 
dalje. Leta 1955, ob ponovnem slavnostnem odprtju v vojni 
močno poškodovane dunajske opere je za vedno zaslovel z 
vlogo Florestana v Beethovnovem „Fideliu". Anton Dermota 
se je rodil leta 1910 v Kropi na Gorenjskem, v svojem življenju 
pa je pevec, ki je dobil tudi častni naslov dunajskega komor
nega pevca, prepeval tudi skladbe slovenskih skladateljev. V 
spomin Antonu Dermoti bo namenjen petkov kulturni spored, 
v katerem boste prisluhnili tudi posnetku pevca samega, na 
katerem pripoveduje iz svojega življenja.

Čudežni pogied v svet živa!
Torek, 4.7.1989, TV Al, 20.15 - Ne samo da nas 

mnogo živali prekaša s svojimi sposobnostmi gleda
nja, dostikrat tudi slišijo in vohajo veliko intenziv
neje kot ljudje. Lososi najdejo npr. svojo pot skozi 
svetovna morja le s čutom za vohanje, somi in 
mnoge ptice se orientirajo le po zvočnih valovih, pa 
tudi žaba ne zna samo regljati...

igra tra!a!a
Torek, 4. 7.1989, TV 

LJ1, 18.35 - Nič kaj 
običajno otroško pred
stavo so pripravili otroci 
iz Izole in Pirana skupaj 
s prijateljem Sergiom. 
Vsak je nastopil s točko, 
ki mu je najbolj pri srcu, 
Sergio pa je povezoval, 
igral, se jezil, predvsem 
pa se veselil z nastopa
jočimi.

Važen dogodek
Sreda, 5. 7. 1989, TV 

Al, 21.50 - Originalni 
naslov filma je „Sarajev- 
ski atentat", nastal pa je 
v skupni produkciji 
Jugoslavije in Češkoslo
vaške. Tema je kajpada 
priprava in izvedba 
atentata v Sarajevu, s 
katerim je hotelo pet 
mladeničev izboriti svo- 
bodu narodu.

Novost: studio TV Ljub!jana
Četrtek, 6. 7.1989, TV LJ2,18.00 - Tega dne bo 

prvič stekla enourna oddaja z naslovom Regionalni 
programi TV Ljubljana - Studio Ljubljana. To 
oddajo pripravljajo štirje redno zaposleni, sodelo
valo pa bo še okoli dvajset honorarnih sodelavcev. 
Njihov namen je ustvarjati gledljiv, dinamičen pro
gram, ki bo tako informativen kot zabaven, pred
vsem pa pogumen...

Datum Kraj PR!RED!TVE Prireditelj

Torek PriVietrniku. KRESOVANJE ZA CIRILA IN METODA MoPZ .Kralj Matjaž "
4.7. v Libučah
20.00

Sreda.5.7., PriTišlarju, Premierainrepriziigre-„DOBRNiK)N SPDŠentjanž
četrtek. Šentjanž POŽIGALCI" (M. Frisch) Nastopajo: Igralci SPD
6.7., sobota Šentjanž, režija: Peter Militarov
8.7.
20.00

VO!CE COMPANY Petek/Freitag
7.7.1989,20.30
Kutturni dom Šentprimož 
Kutturhaus St. Primus

SPD DANICA

Sobota
8.7.
21.00

Samostan,
Dobrta vas

SENCE drama po motivu Bevkove igre Kajn 
pokroviteij: Ministrica dr. Hitde Hawticek

SPD .Srce"

Petek,14.7.od18. ure 
do petka. 21.7. do 13. ure

SLOVENSKE POČtTNtCE voditelj: mag. Miha 
Vrbinc.

Katotiški dom 
prosvete v Tinjah

Sobota
8.7.
20.30

vgostitnipri
Oi!nu
na Suhi

SLOVENSKi KULTURN! VEČER Sodeiujejo:
Otroški zbor tjudske šote Škofiče, giasbena 
skupina Trio Rož, Moški pevski zbor „Vatentin 
Potanšek" z Obirskega.

SPD Edinost
Škofiče

Sobota
8.7.
20.30

pri Miklavžu
v Bilčovsu

KULTURN) VEČER Sodetujejo: moškt, mešani 
in mtadinski zbor Bitka, MoPZ Vaščan' - za ptes 
igra ansambet Metos.

SPD „Biika"

od21.do 
do 25.8.

Osnovna
šota
Vuzenica

Likovna kotonija miadih „VUZEN)CA '89"
Prijave sprejema Stovenska prosvetna zveza 
te!.: (0463) 514300-21.

SPZ, osn. šota 
Vuzenica, ZKOS

t
Potovanje Zveza koroških partizanov (organizator Janez

VVeiss) načrtuje od nedelje, 10. 9. do nedelje, 
17. 9.1989 enotedensko bivanje

na makarski revieri
z izleti v notranjost dežele in enodnevnim izle
tom z ladjo na otok Brač ali Hvar. Podrobne 
informacije bomo še objavili. Prisrčno vabljeni!

MENJAVA DENARJA (VALUTE) dne 30.6.1989

dobite (ši!.) piačate (šil.)
za 1 ameriški dolar $ 13,50 14,10
za 1 angleški funt S 20,85 22,05
za 100 franc, frankov f 203,50 213,50
za 100 ital. lir Lit 0,95 1,00
za 100 dinarjev DiN 0,06 0,10
za100švic. frankov sfr 810,00 830,00
za 100 holand. guidnov Hf) 617,00 633,00
za 100 nemških mark DM 695,00 712,00

Posredujeta: Posojilnica-Bank
Zveza-Bank, Celovec

7 9 14 3! 39 40 (8) 1X1 XII 1XX X12
Joker: 639920 b.j. Stava: 3:0, 2:2, 4:3, 0:0, b.j.

RAZSTAVE
Celovec
- Kulturna taberna Pri Joklnu: Heinz Ortner, grafike, „Und 
immer vvieder die menschliche Figur". - Die Čsterreichgate- 
rie v društvu umetnikov: Peter Kravvagna - razstava novih 
del (do 22. 7.) - Karntner Landesgalerie: (do 9. 7.) Isabella 
Ban, Installationen: Blauer Domitian, Fruhmuller in der Disco, 
Bon voyage. - Gaierie 61 (R. u. G. Nitsch) (do 12.7.); Inge 
Vavra, „Ohne Trubung", 26 tiskanih grafik 1989. - Ceiovški 
pianetarij (Villacherstr. 239): Razstava ..Evropsko okno v 
univerzum", dokumentacija največjega in najvažnejšega 
astronomskega raziskovalnega centra na svetu ESO (Euro- 
pean Southern Observatory). Ta ima svojo opazovalnico na 
2000 m visoki gori La Silla v Čilu.

Tinje
- Gaierija Tinje: (do 5.9.) - Iška Rano, slike.

Gaterija Rožek
- Hans Staudacher, razstava. Dela bodo na ogled do 14. 
julija 1989.

SLOVENSKE

VESTNIK
2x tedensko

izdajatelj in založnik: Zveza 
slovenskih organizacij na 
Koroškem, 9020 Ceiovec, Tarvi- 
ser StraBe 16. Uredništvo in 
uprava: 9020 Celovec. Tarviser 
StraBe 16, tel. (0 463) 51 43 00- 
30/31/32/33/34, te!efax (0 463) 
51 43 00-71. teleks 42 20 86 
ZSO. Giavni urednik: Ivan P. 
Lukan; urednika: Andrej Kokot, 
Andrej Mohar. Tisk: Založniška 
in tiskarska družba z o. j. Drava. 
Celovec. Zastopstvo za Jugo- 
siavijo: ADIT-DZS, Kardeijeva 
c. 8/il, p.p. 171 61000 Ljubljana. 
Letna naročnina: 370 avstr, 
šilingov; za Jugoslavijo 200.000 
dinarjev. Ogiasi: 1/1 stran
12.000 avstr, šilingov, za Jugo
slavijo 10,000.000 dinarjev.

Strokovna šola za gospo
darske poklice zavoda šolskih 
sester Sentpeter 25,9184 Šent
jakob v R., tel.: 04253/343

Objava
Po odloku Deželnega 
šolskega sveta je
sprejemni izpit
za 1. razred 3-letne Strokovne 
šole za gospodarske poklice in 
za 1. razred 5-letne Višje šole 
za gospodarske poklice na 
Strokovni šoli za gospodarske 
poktice v

sredo, 5.7.1989, 
ob 9.30 uri
Izpit bo trajal predvidoma do 
12.(X)ure.
Ker je na šoli še nekaj prostih 
mest, imajo še možnost pri
jave tudi tisti, ki so rok vpiso
vanja zamudili.

Vodstvo Jo/e



Z?/7oy'e apr//a 7949. 7ože KrasrdA;, E/Actor SaJ/afn/Ac, 
F/or//att GaJr//^/, A7//t/ GaJr//e/ /n 7rwa A/aAt so pr/ 
o/cra/M^Mi g/avarsfvu v/ož/// prav/JJA: za ..S/ov^nsko 
^/zku/furno Jrusfvo Bor/)o v .^cnt/anžu". Le p/če/ 
mesec kas/te/e, /očneye 73. 3. 7949, je okrajno g/avar- 
sfvo sporoč/Žo, Ja Jrasfvo /a/tko začne z Je/o tkanjem.

Lo je J/7 začetek športe Jejavnosf/ poJeze/j.sLega 
Jrasfva, Ar/ je s svoj/m Je/o panjem po/ož/Zo fnJ/ enega 
/znteJ fenre/jev s/oveasArega pogojnega športa, .^enf- 
janske Kate so tako p os/a/e center smačasAce Jejavno- 
sa, na samem začefAra pa so goj/// preJvsem smačarsAc/ 
skaka/n/ spor?. Da pa so J/// ^ent/ansčan/ že te Ja? me J- 
aaro Jao pr/zaaa/, JoArazaje po Jafek, Ja so Za// aa prv/ 
fekm/ aa^zoč/ vs/ ?eJaaj/ skaka/c/ jagos/ovaasAre 
reprezea?aace, zmago va/ec pa je Za/ feJaj se Aro?špor- 
fn/k s/oveč/ Jaaasaj/ maz/Araa? S/avko Avsen/k.

V Šentjanža pa so goj/// - s spremea/j/^/m aspeJom 
- ta J/ aam/za/ fen/s, aogome? /a a/psAro smačaaje, Ar/ je 
v seJaajem časa aa v/sok/ ravn/ /os?a///i sekc// a/ več) 
/a ze/o aspesao.

ANDREJ MOHAR
P/on/J/ ŠD Šen//anž; Z-Zanz/ 1/ke/ss, M/Ja B/um/, M/Ja Ha/ner, Z-Zanz/ /ozko,
V/k/or Sab/a/n/k, Pep/ Z<rasn/7<, M/Ja Ga Jr/je/ /z /e s/e j OcZso/na s Za J/7a /e Jože 
B/nsp/eZer /n F/or/ GabrZ/e/. s/&a-Mo/iar

40 tet deta Športnega društva Šentjanž
Prav v znamenju teh uspe

hov, ki jih tačas žanje smu
čarska sekcija — naj spom
nimo le na osvojitev Tyrolia- 
pokala v lanskem letu. na 
uspehe mladih smučarjev 
kot so to Dunja Jamnig, 
Katja Malle, Danijel Užnik, 
Marion Maloveršnik, ali pa 
letošnja otroška pokalna 
prvakinja Tatjana Zablatnik 
- pa je bila tudi slovesnost 
ob 40. obletnici športnega 
društva v Šentjanžu.

Vse ostalo pa je bilo v 
bistvu spomin: prijeten, raz
veseljiv, šaljiv, kar zadeva

priznanje vsem pobudni
kom športne dejavnosti v 
Šentjanžu, žalosten, ali vsaj 
nostalgičen, kar se tiče širše 
razvejanosti. Kje so časi. ko 
je moral Miha Hafner še s 
svojim motorjem po igralce, 
da je šentjanška nogometna 
enajsterica lahko nastopila v 
prvenstveni tekmi? Kje so 
časi, ko so se predvsem 
mladi domačini pod vod
stvom Martina Mischitza 
podili za namiznoteniško 
žogico po domačem farovžu 
in na tekmovanjih? Kje pa je 
ostal tudi entuziazem 
začetnih pionirskih let, ko je

bila smučarska skakalnica 
center Roža?

Za to je gotovo več vzro
kov. Nekaj jih je omenil 
predsednik društva dr. 
Tomi Partl na slavnostni pri
reditvi: zgradili so preveliko 
skakalnico, za začetnike je 
bila prenevarno. Zato ni 
bilo naraščaja, ki bi na
daljeval tradicijo zelo uspeš
nih skakalcev, saj so zmago
vali celo v „prestolnici" tega 
športa, v Zahomcu. Nami
zni tenis je bil že po dveh 
letih obsojen na propad: 
dvorana pretesna, povrhu

V šes/deseZ/J /eZ/J je 
b/7a nogome/na sek- 
c//'a pod vods/vom 
M/J/ja Z-Za/Jepa (žada; 
/es/o) ze/o akZ/vna. Le 
podv/gt s/ 7. razred?/ n/ 
Jo/e/ uspe//. Tem bo// 
uspešn/ pa so b/Z/ 
skaka/c/ na smučeh, 
med nj/m/ Perc, 
Z-Zanz/ IVe/ss, Z-Zanz/ 
Gabr/je/ /n /-/anzek 
GaZ3f7/e/ (z Zeve/. /\/a 
ža/os/ pa Z/ dve sekc//V 
ne de/u/e/a več.

SM/. /Ifh/v

pa še športni neuspeh... 
Skoraj enako usodo pa so 
doživeli šentjanški nogome
taši, ki so se po desetih letih 
poslovili iz drugega razreda 
- z ukinitvijo sekcije. Toda 
da znajo v Šentjanžu igrati 
nogomet še sedaj, so doka
zali prav na jubilejno nede
ljo: zmagali so na občinskem 
prvenstvu.

Seveda tak opis dejavno
sti društva ne more prikazati 
celotne vneme in požrtvo
valnosti. ki-so jo vložili tako 
pionirji športnega delovanja 
kot jo tudi danes vlagajo

nešteti funkcionarji. Za to 
delo gre vsem seveda veliko 
priznanje in zahvala. Pred
vsem tudi za to, da so brez 
vsakršnega pridržka vedno 
podčrtali dejstvo, da je 
društvo dvojezično združe
nje, ki hoče preko športa 
prispevati tudi k sožitju 
obeh narodov.

Zato je marsikoga le 
nekoliko stisnilo, ko se je 
razvedelo, da so na slove
snost povabili tudi dežel
nega glavarja Haiderja, ki 
ga pa ni bilo, zato pa je prišel 
Ambrozy v pristnem koroš
kem gvantu...

A!i Se!am grozi ce!o razpust?
Nič kaj razveseljive niso 

novice, ki prihajajo iz nogo
metne sekcije DŠG Sele/Zell. 
V pretekli sezoni so si sicer 
zastavili realen cilj, ki so ga 
tudi dosegli, toda zdaj kar 
več igralcev noče več igrati za 
Sele. Da bo Milan Oraže 
odšel k SAK je že dolgo 
znano, toda odjavil se bo tudi 
Jože Stanko, pravtako pa tudi 
trener in igralec Jože Fera. 
Dolgoletni kapetan in sekcij- 
ski vodja Nantej Olip bo 
sploh prenehal z delovanjem, 
pa tudi Mirko Wieser in 
Zdravko Oraže hočeta 
izstopiti iz kluba.

Za ta četrtek je napove
dana krizna seja. Govori se

celo, da je sploh ogrožen ob
stoj nogometnega kluba. 
Morda bo možno najhujše še 
preprečiti, toda nekatera 
nesoglasja bodo gotovo le 
težko zgladili. Prav ta pa bi 
lahko tudi negativno vplivala 
na moralo preostale ekipe.

Tudi pri Šmihelčanih, ki so 
letos izpadli iz spodnje lige, se 
obeta nekaj sprememb. Prva 
je Franc Stanič, ki je proti 
volji igralcev (ti so hoteli 
obdržati Egona Pajenka) in 
volji nekaterih funkcionarjev 
(ti so bili za Jožeta Fero) 
prevzel mesto trenerja. Nova 
ekipa igralcev pa še vedno ni 
zagotovljena, nekateri hočejo 
k drugim klubom.

Marjan Sadjak (na J/A:/) Jo 
nov/ /gra/ec SAK, če Jo v to 
pr/vo//Za tnJ/ DoJrZa vas. Za 
SAK J/ ZaZ/ko /graZ že v sre Jo 
v K/op/nj« prot/ VGEST L/nz 
(7S.39). S/cer so pr/ SAK 
razen Petra Sferna že vs/ pod- 
p/saZ/ pogoJJe.

ŠAHOVSKA RUBRIKA

Šahovska naioga št.: 59
Beli lovec napada osamlje

nega kmeta napolju d5. Toda 
Rib!y se zanj ne zmeni, saj je 
predvidel, da sta odprti lovski 
diagonali v sodelovanju z 
damo dovoljšna kompenza
cija za napad na belega kralja. 
Kako je črni, kije na potezi, v 
nadaljevanju uresničil svojo 
zamisel?

Rešitev naioge št. 58
Samo z nenavadno potezo 

l.Da8!! je beli prisilil črnega 
k takojšnji predaji! Na

izsiljeno l...Ta8: sledi 2.fe7 
in nato neubranljivo 3.Td8 z 
novo belo damo na deski. 
Zanimiv in nenavaden mane
ver si velja zapomniti!

a b c d e f g h


